
  

 اسرًاسج يسرخهصاخ سسائم واطاسَػ انًاظسرُش وانذكرىساِ فٍ ظايعح انثصشج

 َاَف دَُا سًُش يضهشاسى انطانة:  انكهُح: كهُح انعهىو

 كشَى ساضٍ ؼسٍاسى انًششف: أ.و.د.  انقسى: عهىو انؽاسثاخ

 انشهادج: ياظسرُش ركاء اصطُاعٍانرخصص: 

 :عُىاٌ انشسانح او الاطشوؼح

انصذٌ تالاسرُاد عهً عىايم انخطش انذًَىغشافُح واسرخذاو خىاسصيُح أداج ذقُُى انخطش نرُثؤ اؼرًانُح الإصاتح تسشطاٌ 

 انشثكح انعصثُح انضثاتُح

 :يهخص انشسانح او الاطشوؼح

تالاعرًراد عرٍ سرشطاٌ انصرذٌ ذصًُى أداج ذقُُى خطش الإصاتح تسشطاٌ انصذٌ نهىقاَح وانكشف انًثكرش ذشكض هزِ انذساسح عهً 

 الإصراتحاسذفرا  يعرذلاخ نؽم يشكهح  (NFواسرخذاو انشثكاخ انعصثُح انضثاتُح ) (DRFعهً عىايم انخطش انذًَىغشافُح )

 . الاصاتاخ عذد ذقهُمفٍ  انرٍ ذساهى يساعذج الأطثاء وانًشضً فٍ ذقُُى خطش الإصاتحو تسشطاٌ انصذٌ

ذصًُى ًَىرض انرقُُى تاسرخذاو ذقُُح وذضًد انطشَقح انًقرشؼح شلاز يشاؼم وهٍ )انذساسح الإؼصائُح, إعذاد انثُاَاخ 

( نرؽسٍُ NF( يع ذقُُح )FCMاقرشغ انُهط انصاٍَ انزٌ َسرخذو خىاسصيُح ), ٍُعثش َهع (NFانشثكح انعصثُح انضثاتُح )

يع طشق وأدواخ انرقُُى الأخشي  عُذ يقاسَرها هزِ انطشَقح ققدؼ . ((NFانُهط الأول انزٌ اعرًذ فقظ عهً اسرخذاو ذقُُح )

(Gail,IBIS َرائط عانُح انذقح, ؼُس ) َ 3102ياذلاب  اسرخذاوذى . و%49 انرقُُىفٍ عاغ الأداج انًقرشؼح تهغد َسثح 

 نثشيعح انطشَقح انًقرشؼح واخرثاسها.
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Abstract of Thesis: 

we presented in this thesis the proposed method is designing a risk assessment tool to 

prevention and early detection of breast cancer based on-demographic risk factors (DRF) by 

using neuro-fuzzy system technique (NF), in order to solve the problem of increase breast 

cancer rates and help doctors  or patients in the risk assessment that help to reducing incidence 

rate.This method consisted of three stages (statistical study, prepare data and design the 

assessment model using NF. In two approaches, the second approach, which uses the FCM 

algorithm with NF technique, was proposed to improve the first approach, which used NF 

technique). Also to achieve a higher accuracy for results than the other tools (Gail, IBIS). 

Where the rate of success for the proposed tool is 94%. In addition, used MATLAB 2013 to 

programming and testing the proposed method.  

 


